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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

OCAK 2020 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYIN BAŞKAN, 
MECLİSİMİZİN DEĞERLİ ÜYELERİ, 
KIYMETLİ KONUKLAR, 
SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI, 

HEPİNİZİ ŞAHSIM VE YÖNETİM KURULUMUZ ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

ÖNCELİKLE BU AY İÇERİSİNDE KAYBETTİĞİMİZ: 

YÖNETİM KURULU ESKİ BAŞKAN YARDIMCIMIZ, TOBB GENEL KURUL DELEGEMİZ VE ONUR ÜYEMİZ SAYIN 
ÖMER YILMAZ’A, 

ONUR ÜYEMİZ ZELİHA JALE TOPRAK’IN ANNESİ SAADET TOPÇUOĞLU’NA 

BORSAMIZ ESKİ ÜZÜM SİMSARLARINDAN ERDAL BÖCEKLER’E 

OSMAN AKÇA TARIM ÜRÜNLERİ A.Ş.'NİN ORTAKLARINDAN, MERHUM OSMAN AKÇA'NIN KARDEŞİ SAYIN 
ERBİL AKÇA’YA  

ALLAH’TAN RAHMET SEVENLERİNE BAŞ SAĞLIĞI DİLİYORUZ. 

AYRICA GEÇEN HAFTA ELAZIĞ’DA 6.8 ŞİDDETİNDE GERÇEKLEŞEN DEPREMDE KAYBETTİĞİMİZ 
VATANDAŞLARIMIZA BAŞSAĞLIĞI, YARALILARA ACİL ŞİFALAR DİLİYORUZ.  

VATANIMIZ VE MİLLETİMİZ BİRLİK VE BERABERLİK İÇİNDE YARALARIMIZI SARMAYA ÇALIŞIYOR.  

BORSAMIZIN KARDEŞ KURUMLARLA BİRLİKTE HAZIRLADIĞI YARDIM ARACI GEÇTİĞİMİZ PAZAR GÜNÜ YOLA 
ÇIKTI.  

BÖLGEDEKİ BORSA BAŞKANI ARKADAŞLARIMLA DA İRTİBAT HALİNDE KALARAK ELİMİZDEN GELEN DESTEĞİ 
KENDİLERİNE VERMEYE DEVAM EDECEĞİZ.  

ACI HABERLERDEN SONRA BİR NEBZE DE OLSA BİZLERİ SEVİNDİREN GÜZEL BİR GELİŞMEYİ DE SİZLERLE 
BİRLİKTE KUTLAMAK İSTERİM.  

İZMİR’İN SÜPERLİGDEKİ TEK TEMSİLCİSİ GÖZTEPE YENİ STADINA HAFTASONU OYNANAN BEŞİKTAŞ 
MAÇIYLA KAVUŞTU.  

“EVE DÖNÜŞ” MAÇI 2-1 GÖZTEPE’NİN GALİBİYETİYLE SONUÇLANDI.  

SÜPERLİG’DE DAHA FAZLA İZMİRLİ TAKIMLARI GÖRMEYİ DİLİYOR, GÖZTEPE’Yİ TEKRAR TEBRİK EDİYORUZ.  

DEĞERLİ ÜYELERİMİZ,  

ACISIYLA TATLISIYLA BİR YILI DAHA GERİDE BIRAKTIK. 

2020’NİN BU İLK MECLİS TOPLANTISINDA HEPİNİZE TEKRAR İYİ BİR SENE DİLİYORUM. 

GEÇTİĞİMİZ YILI, EKONOMİDE GÜÇLENME, YARALARIMIZI SARMA, MAKRO DENGELERİ YENİ BİR SEVİYEDE 
SABİTLEME ÇABALARIYLA GEÇİRDİK.  

YILIN ÜÇÜNCÜ ÇEYREĞİNDEN İTİBAREN EKONOMİDE BÜYÜME PATİKASINA GİRDİK. 

YENİ EKONOMİ PROGRAMI, 2020 YILININ TAMAMINDA YÜZDE 5 BÜYÜME ÖNGÖRÜYOR. 

OLAĞANÜSTÜ BİR GELİŞME OLMAZSA YILIN BU ÇİZGİYE YAKIN GİDECEĞİNİ BEKLEMEK GERÇEKÇİ 
GÖRÜNÜYOR. 
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KIYMETLİ ÜYELER, 

2019’UN, DÜNYANIN VE TÜRKİYE’NİN ÇEŞİTLİ ZORLUKLARLA SINANDIĞI BİR YIL OLARAK PEK DE İYİ 
HATIRLANMAYACAĞINA HİÇ ŞÜPHE YOK. 

DÜNYA, KÜRESEL KRİZİN ÜZERİNDEN 12 YIL GEÇMESİNE RAĞMEN YALPALAMAYA VE ROTA ARAMAYA 
DEVAM EDİYOR. 

 ULUSLARARASI KURUMLARIN İŞLEVİNİN ZAYIFLADIĞI, 

 KÜRESELLEŞMENİN GERİLEDİĞİ,  

 BİRLİKLERİN DAĞILDIĞI,  

 TİCARET SAVAŞLARININ ZİRVE YAPTIĞI, ZOR ZAMANLARDAN GEÇİYORUZ. 

ÜLKE OLARAK, BELİRSİZLİKLERİN BU KADAR YÜKSEK OLDUĞU BİR İKLİMDE YOLUMUZA DAHA GÜÇLÜ 
DEVAM EDEBİLMEMİZ İÇİN HERKESTEN ÇOK ÇALIŞMAMIZ GEREKİYOR. 

YAŞADIĞIMIZ YÜZYILDA SADECE HAKLI OLMANIN YETMEDİĞİNİ AYNI ZAMANDA GÜÇLÜ DE OLMAK 
GEREKTİĞİNİ YAŞAYARAK ÖĞRENDİK. 

BÖYLE BİR DÜZENDE BİZİ GÜÇLÜ KILACAK EN BÜYÜK SİLAH, HİÇ ŞÜPHESİZ NİTELİKLİ ÜRETİM EKONOMİSİNİ 
EGEMEN KILMAK.  

ÜRETİM EKONOMİSİ İLE SÜRDÜRÜLEBİLİR BİR EKONOMİK BÜYÜMEYİ YAKALADIĞIMIZ; YATIRIMLARIN 
ARTTIĞI, İŞSİZLİĞİN AZALDIĞI, RİSK PRİMİNİN DÜŞTÜĞÜ BİR TÜRKİYE’YE ULAŞTIĞIMIZI İNŞALLAH HEP 
BİRLİKTE GÖRECEĞİZ. 

KIYMETLİ DOSTLAR, 

BİZİM BUGÜN BÜYÜME SORUNUMUZU KONUŞTUĞUMUZ BİR DÖNEMDE DÜNYA GEÇEN HAFTA DAVOS’TA 
ŞU SORULARIN CEVABINI ARADI: 

 EKOLOJİMİZE VE EKONOMİMİZE ZARAR VEREN İKLİM VE ÇEVRESEL ZORLUKLARIN ÜSTESİNDEN 
ACİL OLARAK NASIL GELİNİR? 

 DÖRDÜNCÜ SANAYİ DEVRİMİNİ YÖNLENDİREN TEKNOLOJİLERİ, İŞLERİMİZE VE TOPLUMA FAYDA 
SAĞLAMAYI NASIL YÖNETEBİLİRİZ? 

 EĞİTİM, İSTİHDAM VE GİRİŞİMCİLİĞİ YENİDEN ŞEKİLLENDİREN DEMOGRAFİK, SOSYAL VE 
TEKNOLOJİK EĞİLİMLERE NASIL UYUM SAĞLAYABİLİRİZ? 

EVET, GÜNÜMÜZ İÇİN SON DERECE ÇARPICI SORULAR.  

ESASEN BİZİM DE BÜYÜK RESME ODAKLANMAMIZ VE TAMAMI BİZİ İLGİLENDİREN BU MESELELERİN 
GELECEĞİ ÜZERİNE KAFA YORMAMIZ ŞART.  

BU AÇIDAN BAKINCA ARTIK TARIM VE HAYVANCILIĞA SOĞAN VE ET FİYATLARI ÜZERİNDEN BAKMAMAMIZ 
GEREKİR. 

TARIMI; SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK, VERİMLİLİK, TEKNOLOJİ, FİNANSMAN SİSTEMİ, NÜFUSUN GENÇLEŞTİRİLMESİ 
GİBİ ETKENLER ÜZERİNDEN TARTIŞMAMIZ GEREKİYOR.  

KIYMETLİ MECLİS ÜYELERİMİZ, 

BORSA OLARAK 2019 YILINDA İŞLEM HACMİMİZ YÜZDE 9 ARTIŞLA 17.9 MİLYAR LİRAYA ÇIKTI. 

ÜRÜN GRUBU OLARAK DEĞERLENDİRDİĞİMİZDE; BİTKİSEL YAĞLAR, PAMUK, YAĞLI TOHUMLAR, ET VE 
CANLI HAYVANLAR İLE KURU MEYVELER TOPLAM İÇERİSİNDE YÜZDE 56’LIK PAY İLE İLK BEŞ ÜRÜN 
GRUBUNDA YER ALDI.  
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ÜRÜN OLARAK BAKTIĞIMIZDA İSE MAHLIÇ VE ÇİĞİTLİ PAMUK, BİRLİKTE OLMAK ÜZERE YAKLAŞIK YÜZDE 
13’LÜK PAY İLE EN FAZLA İŞLEM HACMİNE SAHİP ÜRÜN DURUMUNDA.  

KIRMIZI ET YÜZDE 6,8,  PEYNİR YÜZDE 6,5, SÜT YÜZDE 5,5 PAY İLE PAMUKTAN SONRA EN FAZLA TESCİL 
YAPILAN ÜRÜNLER ARASINDA YER ALIYOR.  

VERİLER, İLİMİZDE HAYVANCILIK SEKTÖRÜNÜN NE KADAR ÖNEMLİ BOYUTA ULAŞTIĞINI GÖSTERMESİ 
AÇISINDAN DA BÜYÜK ÖNEM TAŞIYOR.  

BU NEDENLE İZMİR’DE GERÇEKLEŞTİRİLECEK PROJELERDE HAYVANCILIĞIN DA GELECEK İÇİN ÖNEMLİ BİR 
ALAN OLARAK KARŞIMIZA ÇIKTIĞINI SÖYLEYEBİLİRİZ.  

AYRICA KURU ÜZÜM VE ZEYTİNYAĞI GİBİ GELENEKSEL ÜRÜNLERİMİZİN DE BORSAMIZ İŞLEM HACMİNDE 
ÖNEMLİ BİR PAYI OLDUĞUNU SÖYLEYEBİLİRİZ.  

BU NOKTADA DÜNYA GIDA FİYATLARINI ÇOK DAHA YAKINDAN TAKİP ETMEMİZ GEREKEN BİR DÖNEME 
GİRDİĞİMİZİ SÖYLEMEK İSTERİM.  

FAO’NUN GIDA ENDEKSİ 2019 YILINDA BİR ÖNCEKİ YILA GÖRE YÜZDE 1,8 ORANINDA YÜKSELDİ. 

YILLIK OLARAK BİR DEĞERLENDİRME YAPILDIĞINDA GENEL OLARAK ET, SÜT VE ÜRÜNLERİ İLE ŞEKER 
FİYATLARINDA ARTIŞ YAŞANIRKEN, TAHILLAR VE BİTKİSEL YAĞ FİYATLARINDA DÜŞÜŞ GÖRÜYORUZ. 

2020 YILINDA DA GIDA FİYATLARININ EN ÖNEMLİ BELİRLEYİCİSİNİN BAŞTA İKLİM KAYNAKLI OLMAK ÜZERE 
ARZ KOŞULLARI OLACAĞI DÜŞÜNÜLÜYOR.  

DÜNYANIN EN BÜYÜK TARIMSAL ÜRÜN İHRACATÇISI ABD İLE EN BÜYÜK TARIMSAL ÜRÜN İTHALATÇISI ÇİN 
ARASINDA 50 MİLYAR DOLARLIK GIDA TİCARETİ ANLAŞMASI İMZALANDI. 

İKİ ÜLKE ARASINDAKİ GELİŞMELERİ, TARIM ÜRÜNLERİ PİYASASINA ETKİLERİ İÇİN TAKİP EDİYOR OLACAĞIZ. 

GLOBAL GELİŞMELERDEN SONRA, BORSAMIZIN YENİ BİR PROJESİNİN GÜZEL HABERİNİ SİZLERLE 
PAYLAŞMAK İSTİYORUM. 

“İZMİR TİCARET BORSASI ÜYELERİ GELENEKTEN GELECEĞE YÜRÜYOR” ADLI PROJEMİZLE İZMİR KALKINMA 
AJANSI’NA BAŞVURMUŞTUK.  

BU PROJEMİZ, İZKA’NIN “ÖZEL SEKTÖRÜN KURUMSAL KAPASİTESİNİN VE REKABET EDEBİLİRLİĞİNİN 
GÜÇLENDİRİLMESİ MALİ DESTEK PROGRAMI” KAPSAMINDA DESTEKLENMEYE DEĞER BULUNDU. 

İLK ETAPTA YUMURTA VE SÜT-SÜT ÜRÜNLERİ SEKTÖRÜNDE SEÇİLECEK BORSAMIZ ÜYESİ 10 FİRMANIN 
KURUMSAL YAPILARININ VE YÖNETSEL YETKİNLİKLERİNİN GELİŞTİRİLMESİ İÇİN YOL HARİTALARINI 
ÇIKARACAĞIZ. 

BORSA-ÜYE İLİŞKİLERİNİN KALİTESİNİN YÜKSELTİLEREK SÜRDÜRÜLEBİLİRLİĞİNİ ÖNGÖREN BU PROJEYİ 
ZAMAN İÇİNDE DİĞER ÜYELERİMİZE DE YAYMAYI HEDEFLİYORUZ.  

SÖZLERİMİ BİTİRİRKEN MECLİSİMİZİN YENİ ÜYESİ ALİ KOYUNCUOĞLU’NA HOŞ GELDİNİZ DİYOR, ALİ 
ÖZKANLI’YA VERDİĞİ KATKI İÇİN TEŞEKKÜR EDİYORUM. 

HEPİNİZİ SAYGI VE SEVGİYLE SELAMLIYORUM. 

 


